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فوت ۳۵ بیمار کرونایی در یک شبانه روز 
بر اســاس اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت در ۲۴ 
ســاعت ۳۵ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱۴۳ هزار و ۶۴۷ نفر رسید.به گزارش 
ایسنا، بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی طی یک شبانه روز ۲۰۱۹ بیمار 
جدید مبتلا کووید-۱۹  در کشور شناسایی و ۵۲۴ نفر از آنها بستری شدند.

مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشــور به ۷ میلیون و ۵۲۰ هزار و ۹۹۳ نفر 
رسید.متاســفانه در طول ۲۴ ساعت، ۳۵ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ در کشور 
جان خود را از دســت دادند و مجموع جــان باختگان این بیماری، به ۱۴۳ 
هزار و ۶۴۷ نفر رســید.در یک شبانه روز در ۱۵ استان کشور، هیچ موردی 
از مرگ و میر ثبت نشده و در ۹ استان نیز، فقط یک بیمار کووید-۱۹ جان 
خود را از دســت داده است.خوشــبختانه تا روز ۴ شــهریورماه  ۷ میلیون و 
۲۷۱ هزار و ۲۴ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده 
اند.۱۲۰۸ نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۴ شهریورماه  ۵۳ میلیون و ۷۳۰ 
هزار و ۲۲۳ آزمایش تشخیص کووید-۱۹  در کشور انجام شده است.در حال 
حاضر ۱۰۶ شهرستان در وضعیت قرمز، ۱۵۶ شهرستان در وضعیت نارنجی، 
۱۷۳ شهرســتان در وضعیت زرد و ۱۳ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

همچنین بر اساس اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، 
تا روز ۴ شهریورماه  ۶۴ میلیون و ۹۵۴ هزار و ۸۷۱ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون 
و ۳۳۵ هــزار و ۷۱۱ نفر دوز دوم و ۳۰ میلیون و ۵۹۸ هزار و ۳۶۸ نفر، دوز 
سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده 
در کشور به ۱۵۳ میلیون و ۸۸۸ هزار و ۹۵۰ دوز رسید.در یک شبانه روز ۱۲ 

هزار و ۸۵۶ دوز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.

ثبت  نام حدود ۲ میلیون زائر 
در سامانه سماح

مدیرکل عتبات سازمان حج و زیارت با تاکید برلزوم ثبت نام زائران در سامانه 
ســماح گفت: ثبت نام حدود ۲میلیون نفر از متقاضیان سفر اربعین حسینی 
در سامانه ســماح انجام شده است.حجت الاســلام صحبت الله رحمانی در 
گفتگو با خبرنگار ایلنا با اشاره آمار زائرانی که برای اربعین در سامانه سماح 
ثبت نام کرده اند، گفت: متقاضیان سفر اربعین حسینی باید در سامانه سماح 
ثبت نام کرده و روند نام نویسی و پرداخت مبلغ بیمه را انجام دهند. تاکنون 
ثبت نام حدود ۲میلیون نفر از متقاضیان ســفر اربعین حســینی در سامانه 
ســماح انجام شده است.وی ادامه داد: براســاس مذاکراتی که با دولت عراق 
صورت گرفته ۶ مرز تمرچین، باشــماق، خســروی، مهران، شلمچه و چذابه 
برای تردد زائران در ایام اربعین در نظر گرفته شــده اســت.مدیرکل عتبات 
ســازمان حج و زیارت درباره هزینه تعیین شده برای حمل و نقل جاده ای 
گفــت: در ایام اربعیــن زائران خود را از طرق مختلــف از جمله خودروهای 
شخصی، حمل و نقل جاده ای و ... خود را به مرزها می رسانند.وی ادامه داد: 
در خصوص حمل و نقل جاده ای ســازمان پایانه ها هنوز مبلغ نهایی را اعلام 
نکرده است. اما درباره نرخ بلیت هواپیما، سازمان هواپیمایی اعلام کرده است 
که از ۲۰ شهریور تا یک هفته پس از آن هزینه بلیت هواپیما ۶ میلیون تومان 
است.حجت الاســلام رحمانی درباره زمان برپایی موکب ها خاطرنشان کرد: 
خدمات مواکب ایرانی از ۱۰ صفر و مواکب عراقی از ۱۵ صفر آغاز می شــود. 
در حال حاضر ســفر به عتبات صورت می گیرد اما خدماتی که برای اربعین 
ارائه می شود در حال حاضر ارائه نمی شود.وی با اشاره به لزوم ثبت نام زائران 
در ســامانه سماح و پرداخت هزینه بیمه گفت: تاکید می کنیم زائران با ثبت 
نام در سامانه سماح حتما بیمه شوند. هزینه قابل پرداخت برای بیمه نیز ۱۸ 
هزار تومان اســت.مدیرکل عتبات سازمان حج و زیارت درباره آخرین مهلت 
ثبت نام در سامانه سماح گفت: تا سه الی چهار روز قبل از اربعین امکان ثبت 

نام در سامانه سماح وجود دارد.

صدور بیش از ۱۲ هزار و ۸۰۰ شناسنامه 
برای کودکان دارای پدر غیرایرانی

بنا به گفته معاون امور هویتی و حقوقی سازمان ثبت احوال، تا کنون ۸۰۰۰ 
نفــر از افرادی که فاقد شناســنامه ایرانی بوده اند به ثبــت احوال مراجعه و 
مــدارک خود را برای دریافت شناســنامه ارائه کرده اند.به گزارش ایســنا، 
محمدباقر عباســی در این باره گفت: افرادی که فاقد مدارک هویتی هستند 
و مدرکــی مبنی بر اثبات ایرانی بودن مانند نســب نامه دارند و یا از طریق 
آزمایــش DNA می تواننــد ایرانی بودن خود را ثابت کننــد، با مراجعه به 
دفاتر ثبت احوال می توانند جهت دریافت مدارک هویتی درخواست دهند تا 
پس از روند بررســی مدارک و تایید مراجع رسیدگی از ثبت احوال مدارک 
هویتی خود را اخد کنند.وی افزود: ثبت احوال در فرآیند اجرای قانون اعطای 
تابعیــت به فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانــی با مردان غیر ایرانی نیز تا 
کنون ۱۲ هزار و ۸۶۴ شناســنامه برای فرزندان حاصل از ازدواج مادر ایرانی 

و پدر غیر ایرانی صادر کرده است.
عباســی که در یک برنامه رادیویی صحبت می کرد، ادامه داد: تعیین تکلیف 
فرزندان حاصــل از ازدواج زنان ایرانی با مردان غیر ایرانی یک وجوهی دارد 
که بایــد مراجع نظر دهند و ثبت احوال در دو مرحله در این راســتا انجام 
وظیفه می کند در مرحله اول مدارک شناســایی مادر ایرانی را تایید می کند 
و پس از تایید ادارات امور اتباع در مرحله دوم ثبت احوال ظرف ۴۸ ســاعت 
شناســنامه فرزند متولد شده از مادر ایرانی را صادر می کند.علیرضا رضوانی، 
رئیــس اداره تابعیت و امور پناهندگان و مهاجرت وزارت امور خارجه نیز در 
ادامه این برنامه گفت:  دولت جمهوری اســلامی ایران برابر قانون، دو تابعیتی 
را به رســمیت نمی شناســد ولی وزارت خارجه در بحث اهدا تابعیت اولین 
شناســنامه را صادر کرد و در خصوص اعلام ولادت و صدور شناسنامه برای 

اتباع ایرانی کمتر از یک هفته شناسنامه اهدا می شود.
وی در مورد اعطای تابعیت بــه فرزندان دارای مادر ایرانی و پدر غیر ایرانی 
نیــز گفت: مصوبه »اعطای تابعیت به فرزنــدان حاصل از ازدواج زنان ایرانی 
با مردان خارجی« از خرداد ســال ۱۳۹۹ ابــلاغ و از بهمن ماه ۹۹ از طریق 
سامانه های الکترونیک وزارت خارجه امکان ثبت در نمایندگی ها فراهم شد 
و تا کنون بیش از ۸۰۰ موافقت در این مورد اعلام شــده و به مرحله صدور 
شناسنامه رسیده اســت.رضوانی اظهار داشت: در مورد درخواست های ثبت 
شده با هیچ درخواستی از حیث مراجع امنیتی مخالفت نشده است.وی ادامه 
داد: موضوع اعطای تابعیت به فرزندان دارای مادر ایرانی و پدر غیر ایرانی به 
ســال ۸۵ برمی گردد و متولی این امر اداره تابعیت بود و در سال ۹۸ مجلس 
مــاده واحده ای تصویب کرد که به  موجب آن فرزندان حاصل از ازدواج زنان 

ایرانی با مردان غیرایرانی بتوانند شناسنامه ایرانی دریافت کنند.
رئیــس اداره تابعیت و امور پناهندگان و مهاجــرت وزارت امور خارجه بیان 
داشــت: براساس ماده واحد ســال ۹۸ معاونت حقوقی ریاست جمهوری در 
اعطای تابعیت تقســیم وظایف شد و موالید خارج از کشور در حیطه وظایف 
وزارت خارجه قرار گرفت و موالید داخل کشــور از طریق وزارت کشور انجام 

می شود.

تمدید اعتبار گذرنامه زائرین اربعین از امروز
ســخنگوی فراجــا از تمدید اعتبــار گذرنامــه زائرین اربعیــن از امروز در 
تمامی ادارات گذرنامه خبر داد.به گزارش ایسنا، سردار مهدی حاجیان در این 
باره گفت: از امروز برای سفر زائران به عراق در تمامی ادارات گذرنامه سراسر 
کشــور، پلیس گذرنامه برای تمدید گذرنامه هایی که تاریخش منقضی شده 
یعنی از ۱۰ ســال گذشته اســت؛ فعال خواهد شد.وی تاکید کرد که جهت 
تمدید اعتبار باید گذرنامه ها ســالم باشد، زائرین اربعین می توانند به پلیس 

گذرنامه و مهاجرت برای تمدید گذرنامه مراجعه کنند.
وی همچنیــن افزود: برای رفاه حال مردم در شــهرهای کوچک، این امکان 
فراهم شــده است تا مردم به پلیس اطلاعات مراجعه کنند، گذرنامه هایشان 
را تحویل دهند و به مدت شش ماه و برای یکبار خروج از کشور و به مقصد 
کشــور عراق گذرنامه  را تمدید کنند.حاجیان پیش از این هم گفته بود که 
تمدید گذرنامه های منقضی شــده و یا آن هایی کــه کمتر از یک ماه اعتبار 
دارند، فقط در شــعبات و ادارات گذرنامه انجام می شود و هیچ تمدیدی در 
مرز نداریم.به گفته وی، مشــمولان دانشجو و طلاب نیز می توانند از طریق 
مدرسه یا دانشگاه خود در سایت نظام وظیفه ثبت نام کرده و به آنان مجوز 
داده می شــود که بدون توثیق وثیقه از مرز خارج شوند اما مشمولان غایب 
اجازه خروج ندارند؛ این موضوع، قانون است. سربازان نیز می توانند از طریق 
حفاظت اطلاعات پادگان های خود درخواســت خروج از کشــور بدهند و با 

درخواست شان موافقت خواهد شد.

اخبار کوتاه
رئیس کل سازمان نظام پزشکی کشور:

با عقب گرد ۴۰ ساله باید پزشک وارد کنیم

افزایش تصدی گری دولت در فروش دارو
تاسیس داروخانه های زنجیره ای؛ آری یا خیر؟

شناسایی ۲۷۰ میلیون هکتار کانون خارجی گرد و غبار
 دستگاه قضا به مافیای زباله ورود کند

رئیس کل سازمان نظام پزشکی کشور از وضعیت نامناسب 
برخی رشته های پزشکی در کشور خبر داد و گفت: در سال 
جاری هیچ کس متقاضی رشته جراحی قلب در کشور نشده 
و با شــرایط موجود مجبور می شویم با عقب گرد ۴۰ ساله 
پزشــک وارد کنیم.محمد رئیــس زاده در همایش ملی روز 
پزشــک در همدان، اظهار کرد: گذشته  پزشکی این کشور 
با نام بزرگانی چون ابن سیناها و زکریاهای رازی گره خورده 
است. ما به زنده نگاه داشتن نام و یاد مفاخر کشور نیاز داریم 
چراکه ویترین کشور هستند و رابطه مستقیم با رشد و تعالی 
یک کشــور قرار دارند.وی ادامــه داد: بی توجهی به مفاحر، 
بی حافظه گی تاریخی و خمودگی اجتماعی را به دنبال دارد 
البته نباید لمیدگی به مفاخر اجتماعی داشته باشیم چراکه 
تقدیس مفاخر به تنهایی چیــزی به دنبال ندارد.وی ادامه 
داد: گذشــته  پزشــکی ما پر از افتخار است و این را باید به 
همه گوشزد کنیم که ابن سینا در نام خلاصه نشود چراکه 
یک نابغه و فیلســوف شهیر اســت. کتاب قانون ۷۰۰ سال 
رفرنس بلامنازع در اروپا بوده اســت. رئیس کل ســازمان 
نظام پزشکی کشــور بیان کرد: زنده نگهداشتن یاد بزرگان 
و گذشــتگان پزشــکی از این حیث که می توانیم دوباره به 
اوج برگردیم، ضروری است.رئیس زاده مطرح کرد: در حوزه 
دانش و فناوری سلامت وضعیت بسیار مطلوبی با توجه به 
اســناد داریم اما درراستای ارائه خدمات بهداشت و اقتصاد 
ســلامت دچار نقصان هســتیم. وی ادامه داد: نمایندگان 
مجلــس در رابطه با نقصان های ارائه خدمات که ناشــی از 
سیاست نادرست یا عدم اجرای سیاست درست است، خلط 
مبحث می کنند و آن ها را به پای جامعه پزشکان می نویسند. 
افرادی که باید ســند را اجرا کنند و نمی کنند، مطالبه گر 
شــدند اما ما مدعی هستیم که در دولت، مجلس و شورای 
عالی انقلاب فرهنگی، قوانین درست اجرا نشده و باعث شده 
گرفتاری پیش بیاید.رئیس کل سازمان نظام پزشکی کشور 
خاطرنشــان کرد: درصدی از مشکلات با ماست اما درصد 
عمده مربوط به ما نیســت. آیا باید تمام مشکلات را به پای 
ما بنویســید؟ زیرساخت نادرست باعث شده همکاران ما را 
به سمت مسیرهای بعضا خلاف بکشاند. بیش از ۹۶ درصد 
در کنار مشــکلاتی که وجود دارد به سلامت ارائه خدمت 

می کنند.رئیس زاده با اشــاره به تبعات این مسئله توضیح 
داد: نتیجه این کار این است که در چند سال آینده پزشکی 
نخواهیم داشــت. در رشته های بسیار ضروری جراح نداریم 
و مجبور می شویم برای برخی درمان ها با چند برابر هزینه، 
عزیزان را به خارج از کشــور بفرســتیم یا با یک عقب گرد 
۴۰ ساله واردات پزشک از هند، پاکستان و فیلیپین داشته 
باشیم.وی با بیان اینکه ما هشدار و گوشزد می دهیم و اعلام 
می کنیم اما درمان آن با مســئولان است، خاطرنشان کرد: 
چون ما متهم به تعارض منافع شدیم بنابراین فقط هشدار 
می دهیــم و خود مســئولان آن را تحلیل کنند.رئیس کل 
سازمان نظام پزشکی کشــور در پایان یادآور شد: تخصص 
جراحی قلب در سال جاری ۱۸ نفر ظرفیت داشته اما هیچ 
کس متقاضی نشده و در کل کشور فقط دو فارغ التحصیل 
جراحی اطفال داریم. رئیس کل ســازمان نظام پزشــکی 
کشور همچنین خطاب به مســئولین نسبت به بی رغبتی 
پزشــکان جوان برای ورود به برخی رشــته های تخصصی 

و فوق تخصصی به دلیل وجــود چالش های جدی در این 
رشته ها، هشــدار داد.به گزارش ایسنا، دکتر محمد رئیس 
زاده در سخنانی در پیش خطبه  نماز جمعه این هفته تهران  
با تبریک روز پزشــک و داروساز و هشدار نسبت به اجرای 
ناقص اســناد بالادستی و به ویژه عدم عمل به سند ابلاغی 
مقــام معظم رهبری در حوزه درمــان دهم، اظهار کرد: در 
حال حاضر برخی مشکلات نظیر عدم توجه به کسب و کار 
پزشــکان جوان، بی توجهی به نیروهای طرحی، بی توجهی 
به استعدادها و هجمه های گاه و بیگاه رسانه ای برای جامعه 
پزشــکی وجود دارد.وی تصریح کرد: جامعه پزشــکی در 
برخی رشــته های تخصصی و فوق تخصصی با چالش های 
اساســی مواجه اســت و از این رو ممکن اســت در آینده 
فارغ التحصیلی از این رشــته ها نداشته باشیم. وی با بیان 
اینکه پزشکان جوان رغبتی برای ورود به برخی رشته های 
تخصصی و فوق تخصصی به دلیل چالش های جدی موجود 
در آنهــا، ندارند، ادامه داد: راه حــل درمان این چالش ها را 

به مســئولین می ســپاریم. موظف بودیم به مسئولین این 
هشــدار را بدهیم و بگوییم که این خطر و نگرانی بســیار 
جدی وجود دارد.رئیس کل ســازمان نظام پزشکی کشور 
همچنین هشــدار داد: این بی رغبتی تحصیل در رشته های 
تخصصی و فوق تخصصی می تواند به »پس رفت چهل ساله« 
در برخــی عمل های جراحی بیانجامد، در این صورت برای 
برخی عمل های جراحی نیاز به وارد کردن جراح و پزشــک 
از خارج  کشــور و یا فرســتادن بیماران به خارج از کشور 

خواهیم داشت و این یک هشدار جدی است.
رئیس زاده همچنین در بخش دیگری از ســخنان خود به 
پیشرفت جامعه پزشکی پس از پیروزی انقلاب اسلامی اشاره 
کــرد و به ارائه آمــاری در این زمینه پرداخت و گفت: پس 
از انقلاب جمعیت پزشــکان ۱۲ برابر و سرانه پزشک بیش 
از ۵.۵ برابــر رشــد کرد. در حال حاضر بیــش از ۵۰ هزار 
دانشــجوی پزشــکی و حدود ۱۵ هزار دانشجوی تخصص 
داریم. در امتحان پیش رو حدود ۴۱۴۳ متخصص و حدود 
۳۷۸ فوق تخصص فارغ التحصیل خواهند شد. در بسیاری 
از رشته های پزشــکی وضع ما در دنیا مثال زدنی است. در 
دو ســال کرونا جراحان قلب اطفال ما ۶۳ عمل پیوند قلب 
اطفال انجام دادند که از این حیث در این محدوده زمانی در 
دنیا رتبه نخست را به دست آوردیم.رئیس کل سازمان نظام 
پزشکی کشور تاکید کرد: با افتخار اعلام می کنیم در آموزش 
نیروی متخصص و ارائه پیچیده ترین درمان های مورد نیاز 
مردم به طور مطلق خودکفا شــده ایم و مردم بســیاری از 
کشورهای دنیا برای درمان به کشور ما مراجعه می کنند.به 
گفته وی، در حال حاضر بیش از ۶۰۰۰ دانشجوی پزشکی 
از بیش از ۶۰ کشــور آفریقایی، اروپایی و آمریکایی با پول 
خود در دانشــگاه های پزشــکی ایران در حال تحصیل اند.
وی معتقد است که پس از پیروزی انقلاب اسلامی، جامعه 
پزشــکی ایران مســیر خود را پر افتخار و با سرعت اعجاب 
برانگیزی طی کرده است.رئیس زاده در عین حال این را هم 
گفت که علیرغم تمام پیشــرفت های موجود در بحث هایی 
نظیر زیر ســاخت های درمانی و بحث های بیمه ای نواقصی 
وجود دارد که رفع آنها مربوط به سیاست گذاران است و باید 

این نواقص اصلاح شوند.

نایب رئیس انجمن داروسازان ایران با اشاره به 
برخی چالش های داروســازان در کشور مانند 
مشــکلات اقتصادی، داروفروشــی اینترنتی، 
عــدم پیگیری تعرفه گذاری خدمــات دارویی 
داروخانه هــا و ...، گفت: با وجود آنکه تنها پنج 
درصد داروخانه های کشور دولتی هستند، اما 
بیش از ۵۰ درصد اقتصــاد داروخانه ها از نظر 
ریالــی در اختیار داروخانه های دولتی اســت.
دکتر ســید علی فاطمی در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به پنجم شــهریور ماه و روز داروساز، 
گفــت: در حال حاضــر نزدیک بــه ۱۵۰۰۰ 
داروخانه در کشور وجود دارد که ارائه خدمت 
می کنند و حدود ۹۵ درصــد این داروخانه ها 
خصوصی هســتند و ۵ درصــد داروخانه های 

کشور دولتی اند. 
بایــد توجه کرد که متاســفانه بیــش از ۵۰ 
درصــد اقتصاد داروخانه های مــا از نظر ریالی 
در اختیــار داروخانه های دولتی اســت؛ یعنی 
اگر تمــام داروخانه های بخش خصوصی را در 
یک کفه بگذارید، از نظــر اقتصادی کوچکتر 
از داروخانه های دولتی هستند که ۵ درصد از 
داروخانه هــا را به خود اختصاص می دهند.وی 
افــزود: باید اقتصاد داروخانه به ســمت بخش 
خصوصی رود. دولت حاشــیه سود بسیاری از 
داروهای گران قیمت را بسیار پایین آورده است 
و داروخانه های خصوصی نمی توانند این داروها 
را خریداری کنند، زیرا برایشــان صرفه ندارد. 
در نتیجه دولت این داروها را به داروخانه های 
دولتی می دهد. در بحــث کمبودهای دارویی 
هم دولت عمده داروهــا را بین داروخانه های 
دولتی توزیع می کند و داروخانه های خصوصی 

به گونه ای دارند ضعیف می شــود. طبق اصل 
۴۴ قانون اساســی، دولت باید تصدی گری اش 
را در فروش دارو به حداقل برســاند. در حالی 
کــه در ســال های اخیر نه تنهــا تصدی گری 
دولت در حوزه فروش دارو کمتر نشــده، بلکه 
بیشتر هم شده است که دو علت داشته؛ علت 
اصلــی آن ارزان نگه داشــتن قیمت داروهای 
گران قیمت بوده و دومیــن دلیلش هم بحث 
کمبودهای دارویی اســت کــه عمدتا داروها 
را بین داروخانه های دولتــی توزیع می کنند.
فاطمی افزود: در این شــرایط هم داروخانه ها 
کنار هم تاســیس می شــوند. در حالی که از 
نظــر اقتصادی به صرفه نیســت و داروخانه ها 
به یکدیگر ضربه وارد می کنند. باید توجه کرد 
که یک ده آباد بهتر از ۱۰۰ شــهر ویران است. 
مردم تعداد زیــادی داروخانه نیاز ندارند، بلکه 
داروخانه ای می خواهند که دارو داشــته باشد. 
وقتی تعداد داروخانه ها افزایش می یابد، کمبود 
دارو هم بیشتر به چشم می آید. داروخانه ها هم 
عمدتا مکمل های غذایی، بهداشتی و آرایشی 
می فروشند. زیرا داروهایی که مردم دنبال آن 
می گردند، عمدتــا در داروخانه های منتخب و 
دولتی پیدا می شودو این کار را سخت می کند. 
داروخانه ها به دلیل ضعیف بودن اقتصادشــان 
نمی تواننــد به کار اصلی شــان که فروش دارو 
و خدمات دارویی اســت، بپردازند و به سمت 
فروش مکمل های غذایی و محصولات بهداشتی 

و آرایشی سوق پیدا می کنند.
وی با انتقاد از عدم وجود ســاختار و نظارت بر 
پلتفروم های اینترنتی فــروش دارو، گفت: در 
حال حاضر برخی پلتفرم های اینترنتی علنا به 

صورت وسیع دارو می فروشند و هر نوع دارویی 
را کــه بخواهید تقریبا در آنها پیدا می شــود. 
بســیاری از قاچاقچیــان و داروخانه هایی که 
متخلف بوده و با شبکه قاچاق ارتباط دارند، از 
این طریق داروهایشان را به مشتری می رسانند. 
این واقعا به ســلامت جامعه آسیب می زند و 
اصلا کاری غیرقانونی اســت. فروش اینترنتی 
دارو ممنوع اســت. برخورد با این موضوع را به 
عنوان خواســته ای جدی مطرح می کنیم. این 
افراد پروانه  و مجوزی از وزارت بهداشت دریافت 
نمی کنند و در نتیجه وزارت بهداشت نمی تواند 
با آن هــا برخورد کند. یکــی از این پلتفرم ها 
تنها یکبار جریمه ای ۵ میلیون تومانی شد که 
البته این میزان بازدارنده نیست. بنابراین باید 
برخورد با فروش اینترنتی دارو را به طور جدی 

مورد توجه قرار دهیم.
فاطمی با بیــان اینکه فــروش اینترنتی دارو 
ممکن است ســلامت مردم را به خطر اندازد، 
گفت: یکی از این پلتفرم ها با موتورسیکلتی که 
پیتــزا می برد، دارو هم می برد. حال در گرمای 
تابستان تصور کنید که چه آسیبی به دارو وارد 

می شود. 
برخــی از این داروها یخچالی هســتند. حتی 
اکنون انســولین با این پلتفــرم در خانه مردم 
می رود یا داروهای ســقط جنیــن و داروهای 
تحــت کنترل به در خانه مــردم می رود و در 
عین حال هم مســوولانش مدعی هستند که 
از داروخانــه دارو را دریافت می کند، اما هیچ 
گاه اســم داروخانه ها را نمی گوید و رســید و 
ســندی که نشــان دهد این دارو از داروخانه 
آمده، ارائه نمی دهد. عجیب است که در کشور 

با کوچکترین تخلفات جدی برخورد می کنند، 
اما با چنیــن تخلف بزرگی که از ســوی این 
پلتفرم انجام می شــود، متاســفانه برخوردی 
نمی شود. در این فروش اینترنتی دارو منبع و 
اصالت دارو مشخص نیست. وی درباره تاسیس 
داروخانه های زنجیره ای برای کمک به اقتصاد 
داروخانه ها، گفت: این اقدام وضعیت داروخانه ها 
را بدتر می کند و عملا کار دارو به عنوان کاری 
تجاری می شــود. در حال حاضر فروشگاه های 
زنجیره ای بــا هم رقابت می کنند، اما داروخانه 
موسسه ای پزشکی است و سوپرمارکت نیست 
که بتوان با تشــویق و تخفیف اجناســش را 
بفروشد. داروخانه باید به سمت رسالت اصلی 
خودش رود و داروی ســالم را با نحوه صحیح 
مصرف و مشــاوره لازم در اختیــار مردم قرار 
دهــد. بحث داروخانه های زنجیره ای شــرایط 
را بدتــر کرده و داروخانه ها را از رسالت شــان 
که فــروش و ارائه خدمات دارویی اســت، از 
این هم دورتر می کند و مانند فروشــگاه های 
زنجیره ای می شود که کار ویژه تجاری دارد.وی 
درباره ســرانجام تعرفه گذاری خدمات دارویی 
داروخانه ها نیز گفت: در ۵ شهریور ماه ۱۳۹۸ 

ســند جامع خدمات داروسازان در داروخانه ها 
از ســوی وزیر وقت ابلاغ شــد. قبلا بر اساس 
کتاب ارزش نسبی خدمات شش خدمت برای 
داروساز داشــتیم که ۱۰ خدمت به آن اضافه 

شد و به ۱۶ خدمت رسید.
 وزارت بهداشــت هم ایــن ۱۶ خدمت را در 
قالب ســند جامع خدمــات داروســازان در 
داروخانه هــا ابــلاغ کرد. این خدمات شــامل 
انجام واکسیناسیون در داخل داروخانه ها برای 
آنفلوآنزا و ... بود کــه در خیلی از جاهای دنیا 
انجام می شــود، تشخیص هایی بر اساس تست 
سریع، ارائه مشاوره از راه دور، مشاوره حضوری، 
درمان ناخوشی های جزئی از سوی داروساز و... 
بود که اســتانداردهای آن در وزارت بهداشت 
نوشته شد و پیگیری شــد، اما از سال ۱۴۰۰ 
به بعد هیچ جلسه ای بابت تدوین این خدمات 
برگزار نشد. باید توجه کرد که هر خدمتی در 
هر موسسه  پزشکی باید استاندارد و شناسنامه 
خدمت داشته و کدهایش تعریف شود که این 
اقدامات متوقف مانده است. امیدواریم در این 
دولت اقدامات مجددا به جریان افتد. اکنون این 

خدمات هیچ تعرفه ای ندارند.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه زباله ها به ویژه در استان های 
شمالی کشور مشکل ساز شده اند، گفت: زباله های سراوان سال ها روی هم انباشته 
شدند و به ارتفاع ۹۰ متر رسیده اند که شیرابه های آن جاری شده و مشکلاتی را 

به وجود آورده است که در تلاش برای ساماندهی آن هستیم.
به گزارش ایسنا، علی سلاجقه با حضور در یک برنامه تلویزیونی با اشاره به اینکه 
در زمینه گردوغبار، اقدامات خوبی صورت گرفته اســت اظهار کرد: می دانیم که 
محیط زیست یک مقوله پویا است، به این معنا که اگر در منطقه ای از دنیا اتفاقی 
برای محیط  زیســت رخ دهد تاثیر آن در گوشه دیگر دنیا دیده می شود. مقوله 
گردوغبار نیز همینطور اســت و کشورهای همسایه از همدیگر آسیب می بینند.
وی افزود: در  زمینه گرد و خاک در داخل کشور اقدامات خوبی انجام شده است. 
ســتاد مقابله با گردوغبار مستقر در سازمان محیط زیست، کانون های داخلی را 
شناسایی کرده است و در نشست های مختلف یک برنامه ۱۰ ساله برای کنترل 
کانون های داخلی تدوین و برای اجرا به دســتگاه های مرتبط مانند وزارت نیرو، 
جهاد کشــاورزی، نفت، صمت و کشور داده شــده تا عملیات میدانی آغاز شود.
سلاجقه درباره برنامه های مقابله با گردوغبار در کشورهای همسایه گفت: ۲۷۰ 
میلیون هکتار کانون خارجی گرد و غبار در شمال، شمال شرق، جنوب و جنوب 
شرق از کشورهای همسایه شناسایی شده که کشور ما را تحت تاثیر قرار می دهد، 

مقابله با آن ها را در قالب یک دیپلماسی فعال آغاز کردیم.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیســت افزود: رئیس جمهوری بر این امر تاکید 
فراوانی دارد و در جلســه هیئت دولت به بنده تاکید کرد که هر چه ســریعتر با 
کشورهای همسایه مذاکره کنید تا مردم از گرد و غبار راحت شوند. بر این اساس 
مکلف شــدیم هر چه ســریعتر این کار را انجام دهیم که منجر به امضای پنج 
تفاهم نامه عملیاتی شد، در نهایت در تیرماه ۱۱ کشور همسایه متاثر از گردوغبار 
در قالب نشست منطقه ای در ایران گرد هم آمدیم و یک ظرفیت عالی در بحث 
محیط زیست در کشور ایجاد شد.وی با اشاره به اینکه رئیس جمهور در مراسم 
افتتاح این نشست حضور داشــت و در  آن مراسم ایجاد یک سازمان منطقه ای 
محیط زیست و تشــکیل صندوق محیط زیست منطقه ای مطرح شد که مورد 
موافقت حاضران در نشست قرار گرفت عنوان کرد: البته نشست ها مردم را خسته 
کرده اســت از این رو ما به این ها بسنده نکردیم چون مردم می خواهند خروجی 
این نشســت ها را ببینند.رئیس سازمان حفاظت محیط زیست افزود: نکته قابل 
توجه این است که مشکلات محیط زیستی یک شبه ایجاد نشدند که یک شبه 
هم برطرف شــوند، اما تلاش می کنیم که ســریع تر برطرف شوند. بر این اساس 
اوایل مهرماه تبادل کارشــناس میان ایران و عراق و ایران و ســوریه برای آغاز 

کارهای عملیاتی انجام می شود.
سلاجقه در ادامه درباره نشست گلاسکو گفت: این یک نشست با محوریت تغییر 

اقلیم و کاهش گازهای گلخانه ای برگزار شد که در آن بر صفر کردن میزان کربن 
تاکید شد. بر این اساس کشور آلمان پیشنهاد کرده بود که باید استفاده از ذغال 
سنگ کاملا تعطیل شود. برخی کشورها مانند چین مخالفت کرده بودند. ما هم 
در کشور خودمان معادن خدادادی زیادی داریم که می توانیم به درستی از آن ها 
اســتفاده کنیم. البته آلمان بر عدم استفاده از ذغال سنگ تاکید کرد، اما اکنون 
می بینیم به علت شــرایطی که پیش آمده آلمانی ها مجبورند حتی در خانه های 
خود برای گرمایش از ذغال ســنگ استفاده کنند.وی اضافه کرد: در این نشست 
بحث تروریسم اقتصادی را مطرح کردم و گفتم که شما، ما را محصور کرده اید و 
حتی در بحث محیط زیست که یک مقوله یکپارچه و جهانی است ما را تحریم 
کرده اید، این کار تبعات محیط زیستی بسیاری دارد. در مجموع مسائل خودمان 
را مطرح کردیم. البته ما با اینکه هیچ تعهدی نداشــتیم در زمینه کاهش انتشار 
گازهای گلخانه ای گام های خوبی برداشتیم ، اما در قدم اول قرار بود چهار درصد 
از میزان انتشار گازهای گلخانه ای خود بکاهیم که با اقدامات صورت گرفته از این 

عدد بسیار جلوتر هستیم.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در ادامه درباره شهادت محیط بان »نجفی«، 
محیط بان کرمانشاهی در مقابل دادگاه اظهار کرد: سازمان محیط زیست درباره 
پرونــده محیط بان نجفی با تمام قوا وارد شــده بود و رای اعدام شکســت، اما 
متاسفانه این اتفاق تلخ و دردناک رخ داد و ما محیط بان خود را از دست دادیم.
وی ادامه داد: متاسفانه در قانون استفاده از سلاحِ محیط بانان، ضعف وجود دارد. 
مــا برای رفع آن، اصلاحیه این قانون را تهیه کردیم که امیدواریم هر چه زودتر 
تصویب شــود. تلاش می کنیم بتوانیم محیط بانان را به جایگاه واقعی رسانده و 
تحکیم کنیم تا از لحاظ قانونی در حمل سلاح مانعی نداشته باشند.سلاجقه ادامه 
داد: متاسفانه وقتی محیط بانان با شکارچی متخلف روبرو می شوند در استفاده از 
سلاح دچار شک و تردید می شوند در حالی که افراد متخلف به راحتی به سمت 
آن ها شــلیک می کنند که با اصلاح این قانون این مشــکل هم برطرف می شود.

معاون رئیس جمهور درباره مســئله پسماند زباله ها نیز گفت: زباله ها به ویژه در 
استان های شمالی کشــور مشکل ساز شده اند. به همین منظور قرارگاه عملیاتی 
پســماند در وزارت کشور شکل گرفت و همچنین ستاد ملی پسماند در سازمان 
حفاظت محیط زیست فعال است و هر هفته جلسه آن تشکیل می شود، بر این 

اساس ۱۲ رویکرد مناسب را برای قرارگاه تهیه کردیم.
وی افزود: در این قســمت نگاه جامع به پســماند به ویژه در سه استان شمالی 
کشور است که در نظر داریم به عنوان الگو اجرا شود و برای آن یک برنامه چهار 
ساله تدوین کردیم. زباله های سراوان هم سال هاست روی هم انباشته شدند و به 
ارتفاع ۹۰ متر رســیده اند که شیرابه های آن جاری شده و مشکلاتی را به وجود 
آورده اســت که در تلاش برای ساماندهی آن هستیم.ســلاجقه اظهار کرد: به 
همین منظور اعتبار، بازه زمانی، روش کار و دستگاه های متولی مشخص شده اند، 
متاســفانه پسماند در کشور به باندهای مافیایی تبدیل شده است که برای مهار 
و کنترل آن باید دستگاه قضایی ورود کند تا بتوانیم آن را به ارزش افزوده برای 
تمام مردم تبدیل کنیم. رئیس جمهور هم بر این مســئله تاکید فراوان دارد.به 
گفته وی، وزارت بهداشــت، هم در زمینه پسماندهای خطرناک و ویژه کارهای 
خوبی انجام داده است.رئیس سازمان حفاظت محیط زیست درباره پسماندهای 
آرادکوه نیز گفت: در زمینه آرادکوه تهران همیشــه نماینده ویژه در جلســات 
پسماند سازمان محیط زیست حضور دارد تا خروجی جلسات را در قالب الگویی 

در مجموعه آرادکوه انجام دهد.
وی با اشــاره به تولید روزانه ۷۵۰۰ تن زباله در تهران گفت: یک مسئله مطرح 
اســت و آن اینکه کاش اصلا زباله تولید نمی شــد، اما حالا که تولید می شــود 
باید به مســئله تفکیک از مبدا با جدیت ورود کنیم. در یکی از شهرهای کشور 
اســنپ برای این کار وجود دارد یعنی هر ســاعت از  شبانه روز زنگ بزنید به در 
منزل می آید و زباله ها را می برد. این زباله ها تفکیک و ســپس به کفپوش تبدیل 

می شوند.

آگهی مناقصه عمومی  یک  مرحله ای  همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه( 
شماره 65-1401/6 ت )نوبت اول(

آگهی انحلال شرکت با مسئولیت محدود رامان هوشمند صنعت پایا به شناسه ملی 
14009714759 و به شماره ثبت 571095 

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1401/02/17 تصمیمات ذیل اتخاذ شد شرکت 
منحل شد در نتیجه آقای علیرضا اللهیاری کرنق به شماره ملی 2580625402 به آدرس تهران، خیابان 
فاطمی ، بن بست نادر ، پلاک12، واحد7 کد پستی : 1414654166 به سمت مدیر تصفیه انتخاب گردید 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )1369981(

شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران در نظر دارد » تأمین )خرید(، نصب، راه اندازی و آموزش تجهیزات سیستم 
فایروال لایه وب« را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به شماره ثبت ستاد 2001001028000036 و 
با تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار( به مبلغ  2.250.000.000 ریال  با جزئیات مندرج در اسناد مناقصه 
)دو میلیارد و دویست و پنجاه میلیون( ریال )واریز نقدی یا ضمانتنامه بانکی ( برگزار نماید. تاریخ انتشار مناقصه در 
سامانه ساعت 10 صبح مورخ 1401/06/02 و مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا ساعت 17 مورخ 1401/06/09 
و مهلت ارائه پیشنهادات حداکثر تا ساعت 17 روز شنبه مورخ 1401/06/19 و جلسه بازگشایی پاکات صبح روز یک 
شنبه مورخ 1401/06/20 برگزار می گردد. علاقمندان شرکت در مناقصه میبایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی 

امضای الکترونیکی با شماره 1456 تماس حاصل نمایند و یا به آدرس اینترنتیwww.setadiran.ir  مراجعه نمایند.
شناسه آگهی: 1369391
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